
Zápis z porady kolegia konané dne 18. 1. 2016 

Přítomni: Regner, Vičar, Dostál, Rebok, Křenek, Bartošek, Matyska, Šrubařová, Malinka, 

Dostál, Novotná Buršíková 

Omluveni: Kohoutková 

1. Informace od ředitele 

– Stejně jako v loňském roce se i letos uskuteční evaluační pohovory vedení MU 

s vedením fakult a vědeckých ústavů. Rozhovory s ÚVT proběhnou ve čtvrtek 11. 2. 

2016 od 9:00. Vedení MU opět požaduje dva doprovodné dokumenty, ředitel zašle 

v průběhu tohoto týdne kolegiu hrubý nástin kostry textů k jednotlivým tématům, 

požádal o následné vyjádření a případné doplnění (do konce ledna) 

– Na kolegiu rektora 19. 1. budou fakulty i vysokoškolské ústavy univerzity prezentovat 

svá strategická témata, prezentaci připraví ředitel.  

 

2. Informace od doc. Dostála 

– Doc. Dostál informoval o schůzce s doc. Duškem a jeho týmem, která proběhla 

v pátek 15. 1. Za ÚVT se účastnila divize informačních systémů a bezpečnostní 

oddělení.  

o Dostál rozeznává dvě roviny spolupráce s doc. Duškem – technickou a více 

společenskou, v jejímž rámci probíhá komunikace s potenciálními partnery. 

V ní musí ÚVT zastupovat osoby, které dokáží odpovídajícím způsobem 

jednat navenek. Dostál navrhl vytvoření pracovní skupiny, která by další 

postup koordinovala.  

o Proběhla prezentace Matriky studentů – Rebok pochválil Buriana a 

Kohoutkovou za výborně zpracovanou prezentaci.  

o Ředitel upozornil, že silnou motivací doc. Duška pro vzájemnou spolupráci je 

ukázat, že lze dělat IT seriózně za rozumné peníze (bez problémů 

s dodavatelskými firmami). To je i v zájmu ústavu a musí být takto chápáno i 

lidmi, kteří další spolupráci s ÚZIS budou upřesňovat. 

– RIV – Dostál seznámil s přehledem bodů získaných z RIV v rámci jednotlivých pilířů, 

poskytl srovnání s některými dalšími institucemi a fakultami. Ředitel zdůraznil 

důležitost vzájemného porovnání s tím, že našim cílem musí být dosáhnout 

srovnatelných bodových výsledků se sdružením CESNET, které má srovnatelné 

zaměření (budování a provoz infrastruktury) i počet zaměstnanců. V případě bodů do 

I. pilíře (publikační výsledky) pak zdůraznil výhodnost společných publikací pouze se 

zahraničními autory.  

 

3. Zprávy od vedoucích divizí a různé 

– Malinka informoval o jednání s FN Brno, mají zájem o propojení a integraci svého a 

univerzitního prostředí. Probíhá příprava návrhů, bezpečnostní otázky budou 

v kompetenci FN.  

– 4. 2. se Malinka zúčastní jednání klubu ředitelů CESNET, požádal o témata, která 

bychom za ÚVT chtěli řešit.  



– Křenek informoval, že minulý týden proběhlo jednání s LF (Ing. Sellner a jeho 

kolegové) o přípravě projektu SIMU+. Prezentovali jsme aktuální odhady požadavků 

na IT přes všechny zvažované partnery projektu; byl dohodnut další postup, zejména 

kontrola těchto požadavků s partnery a z toho vyplývající jak finanční požadavky na 

projekt (včetně provozu), tak i požadavky na prostor sálu. V ideálním případě bychom 

chtěli využít projektu SIMU+ a jeho potřeb na prostory na sále k vybudování nového 

počítačového sálu na kampusu (strategické umístění a potřeba na celouniverzitní bázi). 

Vzhledem k předpokládanému časovému harmonogramu projektové přípravy 

rozhodnutí o tom, zda projektovat i počítačový sál, musí padnout do konce ledna.  

– Czech Globe – pro vzájemnou spolupráci byl vybrán Aleš Roček. Vedení oddělení 

technické podpory místo něj převezme Martin Mazánek.  

– Letos budou opět k dispozici antivirové licence na soukromá zařízení pracovníků 

univerzity. Ředitel informoval o problémech s instalací ESET, požádal Regnera 

o prověření. Doporučil, aby byl k dispozici alespoň jednoduchý návod pro pracovníky 

MU, ne pouze správce.  

– Office 365 – kolegium souhlasí se závěrem, že platforma Microsoft a O365 (včetně 

sharepointu) bude klíčovou platformou pro celkové komunikační zázemí MU. 

Koordinaci nasazení nové konfigurace sharepoint a vytvoření systému odpovídající 

podpory celého O365 převezme Regner, s odpovídajícím zapojením oddělení 

technické podpory (nově Mazánek).  

– Vičar poskytl vytištěnou výroční zprávu, požádal o zpětnou vazbu, která by mohla být 

inspirací pro příští rok. Pro zájemce je zpráva k dispozici na sekretariátě ÚVT.  

– Tajemnice informovala, že úřadovnu za ÚVT převzala G. Dostálová, předání bude 

definitivně ukončeno po vypsání první veřejné zakázky. Úřadovna u nás zatím zůstává 

u centrálního modelu, na divizi provozně ekonomické začne docházek k postupné 

distribuci práv alespoň pro projektovou podporu.  

– Ředitel upozornil, že Úřadovna je připravována na to, aby převzala v digitálně podobě 

v podstatě kompletní oběh jakýchkoliv dokumentů na MU (jakmile je doklad vytištěn 

a sbírají se na něj podpisy, může totéž v digitální podobě zajistit úřadovna). Upozornil, 

že tím významně roste tlak na divizi informačních systémů a její schopnost velmi 

pružně a rychle reagovat na požadavky i jednotlivých fakult či odborů (skupin) na 

zajištění podpory přechodu na bezpapírové prostředí MU.  

– Rebok prezentoval mechanismus chování bezpečnostního týmu CSIRT-MU při 

podezření na odhalenou bezpečnostní zranitelnost či bezpečnostní incident. Dokument 

slouží primárně pro interní potřeby ǓVT, zejména pro účely zadefinování 

standardních postupů bezpečnostního týmu vůči centrálně provozovaným systémům 

univerzity. Kolegium postupy v dokumentu popsané (viz příloha) vzalo na vědomí a 

postupy se tak pro zúčastněné strany stávají závaznými. 

– Tajemnice seznámila s předběžným hospodářským výsledkem a stavem fondů. Zašle 

řediteli pro tvorbu podkladu pro evaluační rozhovor.  

– Automaty na nápoje a občerstvení na CPS – tajemnice seznámila s historií a 

současnou situací smluvních vztahů. Příslušné smlouvy budou vypovězeny a proběhne 

jednání o novém řešení automatů v CPS; důsledkem bude ztráta možnosti využívat 

SUPO (studentské karty) pro placení zboží z těchto automatů (týká se i několika 



dalších automatů na fakultách). V cílovém stavu budou i nadále automaty na CPS 

dostupné, platby ale budou možné pouze hotově nebo na kreditní kartu a bude využita 

forma standardní nájemní smlouvy. Jakmile budou výpovědní smlouvy podepsány 

oběma stranami, budeme informovat studenty na CPS ohledně ukončení plateb přes 

SUPO. 

– Ve čtvrtek 21. 1. proběhne ústavní kolokvium s M. Rudou. Dostál rozešle termín 

dalšího kolokvia co nejdříve.  

 

4. Informace z projektové podpory  

– Grantová agentura ČR vydala výzvu k podávání rakousko-českých návrhů projektů 

v základním výzkumu. Soutěžní lhůta končí 18. 3. 2016. Více informací zde: 

https://intranet.ics.muni.cz/doku.php?id=projektova_podpora:aktuality:gacr_14.01.201
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Zapsala:                                         Schválil: 

Martina Novotná Buršíková                            Luděk Matyska 

        ředitel ÚVT 
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